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 – 2 – 61000-4-27 Amend. 1 © IEC:2009 

FOREWORD 

This amendment has been prepared by subcommittee 77A: Low-frequency phenomena, of 
IEC technical committee 77: Electromagnetic compatibility. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

77A/672/FDIS 77A/675/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table.  

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the maintenance result date indicated on the IEC web site under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 
• withdrawn, 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

_____________ 

Title 

Amend the title of this standard on the cover page, the title page and throughout the 
document as follows: 

Part 4-27: Testing and measurement techniques – Unbalance, immunity test for 
equipment with input current not exceeding 16 A per phase 

 

6.1 Test generators 

Replace the existing first line of Table 2 by the following new first line: 

Table 2 – Characteristics of the generator 

Characteristic Performance specification 

Output voltage capability UN +15, −40 % 
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61000-4-27 Amend. 1 © IEC:2009 – 3 – 

6.2 Verification of the characteristics of the test generators 

Replace the text of the entire subclause by the following new text and Figure 4: 

It is recognized that there is a wide range of EUTs and that consequently test generators with 
different output power capabilities may be used, as required. 

The test generator shall be verified that it complies with the characteristics and specifications 
listed in Table 2. Performance of the test generator shall be verified with resistive loads 
drawing an rms current of no more than the output capability of the generator.   

In addition, the generator’s output current capability shall be verified as being able to provide 
a crest factor of at least 3 when UN is applied to a single phase load drawing an rms current 
of no more than the output capability of the generator. Each output phase of the generator 
shall be verified in turn. An example of a suitable 230V/16A verification load is given in 
Figure 4. 
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Components 

G Test generator 

B Bridge rectifier 

C 11 000 μF ± 20 % electrolytic capacitor 

R 35 Ω ± 1 % resistor 

Ra Additional resistor 

NOTE Ra shall be selected so that the total series resistance (sum of the additional resistor Ra, the wiring 
resistance Rwire, the internal resistance of two conducting diodes Rdiodes, and the internal resistance of the 
capacitor Rc) is 92 mΩ (±10 %). 

Figure 4 – Example of test generator verification load 

___________ 
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 – 4 – 61000-4-27 Amend. 1 © CEI:2009 

AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le sous-comité 77A: Phénomènes basse fréquence, 
du comité d'études 77 de la CEI: Compatibilité électromagnétique. 

Le texte de cet amendement est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

77A/672/FDIS 77A/675/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cet amendement. 

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de maintenance indiquée sur le site web de la CEI sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. A cette date, 
la publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 
 

_____________ 

Titre 

Modifier le titre de cette norme sur la page de couverture, la page de titre et dans tout le 
document comme suit: 

Partie 4-27: Techniques d’essai et de mesure – Essai d’immunité aux déséquilibres pour 
des matériels avec un courant appelé n’excédant pas 16 A par phase 

 

6.1 Générateurs d’essai 

Remplacer la première ligne existante du Tableau 2 par la nouvelle ligne suivante: 

Tableau 2 – Caractéristiques du générateur 

Caractéristique Spécification de performance 

Tension de sortie UN +15, −40 % 
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61000-4-27 Amend. 1 © CEI:2009 – 5 – 

6.2 Vérification des caractéristiques des générateurs d’essai 

Remplacer le texte de tout le paragraphe par le nouveau texte suivant et la Figure 4: 

Compte tenu de la grande diversité des EST, des générateurs de différentes caractéristiques 
de sortie peuvent être utilisés en fonction des besoins. 

Il doit être vérifié que le générateur d’essai répond aux caractéristiques et spécifications de 
performances indiquées dans le Tableau 2. Les performances du générateur d’essai doivent 
être vérifiées avec des charges résistives utilisant un courant efficace au plus égal à 
l’intensité de sortie du générateur. 

De plus, il doit être vérifié que l’intensité de sortie du générateur est capable de fournir un 
facteur de crête au moins égal à 3 lorsqu’on applique UN à une charge monophasée utilisant 
un courant efficace au plus égal à l’intensité de sortie du générateur. Chaque phase du 
générateur doit être vérifiée à tour de rôle. Un exemple d’une charge 230 V/16 A adéquate 
pour la vérification est donné en Figure 4. 
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Composants 

G Générateur d’essai 

B Pont redresseur 

C Condensateur électrolytique 11 000 μF ± 20 % 

R Résistance 35 Ω ± 1 % 

Ra Résistance additionnelle 

NOTE On doit choisir Ra pour que la somme totale des résistances (somme de la résistance additionnelle Ra, la 
résistance de câblage Rwire, la résistance interne des deux diodes conductrices Rdiodes, et la résistance interne du 
condensateur Rc) soit égale à 92 mΩ (±10 %). 

Figure 4 – Exemple d’une charge adéquate  
pour la vérification du générateur d’essai 

___________ 
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